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SKOLEBESTYRELSEN  

Distrikt Dronninglund. 

 

Der afholdes skolebestyrelsesmøde den 10. oktober 2022 kl. 17.30, på Dronninglund Skole.  

 

Der er formøde for de forældrevalgte klokken 17.00.  

 

 

Dagsorden: 

 

1. Godkendelse af dagsorden. 

Godkendt! 

 

2. Nyt fra: 

 

- Skolebestyrelse 

- Elevrådet  

Asaa; Har afholdt møde for elevrådet den 5/10  

Elevrådet har fokus på, hvordan de kan være med til at skabe nogle gode frikvarterer for alle børn. 

De har derfor været omkring; aktiviteter og regler for ude og inde frikvarterer. Elevrådet har 

følgende ønsker; indkøb af brætspil, flere håndbolde og mulighed for at bruge gymnastiksalen i den 

kolde tid.   

Næste gang elevrådet mødes vil de tale om, hvordan de kan arrangere en hyggetime for skolen. 

Dronninglund; De nye mobilregler er blevet taget godt i mod og mobilen fylder ikke i 

undervisningen.   

Følgende mangler er konstateret af elevrådet;  

• Gardinerne i 6A og 7A virker ikke. Det generer når man arbejder.   

• Mere lukkede toiletbåse på 6. årgang. Det er rarere at bruge et toilet, der kan låses og lukkes 

helt.   

• Der mangler net på streetbanen  

• Flere 4-boldbaner.   

• Ny asfalt på basket banen, og evt. en multibane, hvor man kunne få ungdomsskolen til at 

hjælpe med at bygge og finansiere den.   

 

I forhold til skoleboden, har eleverne et helt konkret ønske om at få ostebollerne, Icetea uden 

sukker, nudler, og (flere) pizzasnegle tilbage som en del af udvalget.  

                  Generelt er der et ønske om mere mad i boden, da der ofte bliver udsolgt. 

 

              Lukas deltager muligvis i landsmødet for danske elever. 
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- Personale 

Asaa; Tværsuge (sundhed, venskabsklasser, læsning) – fælles morgenmad og derefter fælles 

aktiviteter. Klassekonferencer er i gang – ruller hen over året! Behandler data (test og 

trivselsmålinger – handleplaner) 

Dronninglund; Ny musiklærer er kommet godt fra start, tværsuge (sundhed og trivsel) og praktik. 

Motionsdag på fredag, opmærksomhed på besparelse på DSA-området, MUS-samtalerne er i gang (i 

år med et særligt fokus på data)  

Der er en udfordring omkring arbejdsmiljøet i særlig afdeling 1. Afdelingen er ramt af flere 

sygemeldinger. Ledelse og tillidsvalgte er i tæt samarbejde omkring at forbedre arbejdsmiljøet. 

Særligt AX sporet (mellemformen) har skabt en utryghed, og flere medarbejdere giver udtryk for en 

bekymring omkring den omstrukturering af specialområdet, der venter os. Flere handlinger er sat i 

søen. Overordnet set er vi meget opmærksomme på at indsamle erfaringer til det videre arbejde.  

- Ledelse 

 

 

3. Børnetal og opfølgning på trivselsmåling i SFO. 

Ann Kirstine Pedersen deltager i punktet og giver en orientering og status omkring SFOen. 

Herunder omkring opfølgning på trivselsmåling og forældretilfredshedsundersøgelse. 

Målet med punktet: at skolebestyrelsen bliver orienteret omkring SFO 

 

Sidste år blev der gennemført en trivselsmåling i SFO – erfaringsmæssig var den meget 

omfattende for børnene. Derfor har SFO lederne gentænkt trivselsmålingen og omformuleret de 29 

spørgsmål til 8. Samtidig gennemføres der i øjeblikket en forælder tilfredshedsundersøgelse.  

➔ Målet er at få et bredt billede af, hvad både børn og forælder tænker om SFO’en. 

 

Børnetal for SFO Asaa – ikke alle går i SFO, men antallet af børn i SFO er stabilt. 

Det er en udfordring at fastholde børnene i SFO efter 2.klasse. 

 

Børnetal for SFO Dronninglund – i forbindelse med Covid19 er flere børn blevet meldt ud af 

SFO’en – flere er blevet meldt ind igen! 

 

Førskolegrupper er på den politiske dagsorden, og det skal vi selvfølgelig forholde os til. 

 

 

4. Oprettelse af lokale støtteforeninger. 

Flere skoler i landet har en forældreforening der har til formål at skaffe fondsmidler til gavn for 

alle elevernes læring og trivsel. En støtteforening til knyttet den lokale skole i distriktet kan ansøge 

fonde om midler til at lave et attraktivt udemiljø samt ansøge om ekstraordinære midler til 

undervisningsmaterialer og faciliteter til skolens elever og dermed byens børn. Skolerne placering 

centralt i Asaa og ved idrætsområdet i Dronninglund kan være med til at skabe et spændende og 

inspirerende område ved skolen.  

 

Mål med punktet: Skolebestyrelsen skal lokalt drøfte om man ønsker at være med til at oprette en 

lokal støtteforening.  

 

Der er opbakning og Asaa og Dronninglund arbejder lokalt videre med at oprette støtteforeninger. 
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5. Synliggørelse af skolebestyrelsens arbejde 

For at skabe oplysning og interesse for skolebestyrelse, skal der drøftes hvordan man kan gøre 

skolebestyrelsen interessant for forældrene. Skolebestyrelsen har som opgave at lægge den 

overordnede retning for distriktet. Hvordan får vi ’støvet’ den gamle fortælling af omkring 

skolebestyrelsen og hvordan får vi gjort skolebestyrelsens arbejde interessant for alle. 

 

Mål med punktet: At skolebestyrelsen får aftalt hvilke handlinger der kan gøres for at skabe en 

større opmærksom omkring skolebestyrelsen. 

 

Der er et ønske om at synliggøre skolebestyrelsens arbejde.  

Facebook kunne være en vej at gå – efter hvert møde kunne man lave et opslag, hvor vi i 

overskrifter fortæller, hvad vi har beskæftiget os med – og i øvrigt linker til referatet.  

På forsøgsbasis forsøger vi os med et opslag og evaluerer effekten (antal visninger/læsere) på 

næste møde.  

Et ønske om at alle skolebestyrelsens medlemmer præsenteres på Facebook (billede og kort tekst 

der beskriver, hvad man er optaget af) 

  

 

6. Principdag 

På baggrund af skolebestyrelsesarrangementet på Hedegaardsskolen skal der drøftes hvordan vi 

skal arbejde videre med principperne. For at skolebestyrelsens fremtidige dagsordener skal 

indeholde andet end principper forslås det at lave en arbejdslørdag fra 9.00 – 15.00 hvor alle 

principper bliver det overordnede tema.  

 

Mål med punktet: At skolebestyrelsen beslutter hvordan vi arbejder videre med principperne. 

 

Med afsæt i et ønske om at skabe et rum, hvor vi kan arbejdet koncentreret med vores principper. 

Vi har 4 år til at nå igennem alle principper. 

Vedtaget til at løbe af stablen den 14. januar!   

 

 

7. Vision Distrikt Dronninglund 

Skolebestyrelsen vil få en kort orientering omkring processen for den nye vision der skal laves i 

dette skoleår. Herunder en drøftelse af, hvordan skolebestyrelsen bliver inddraget i processen. Der 

vil på mødet blive drøftet hvad der er vigtigt for en vision set med forældreperspektiv. Overvej 

derfor gerne allerede inden mødet hvad der er vigtigt for jer forældre i forhold til en fælles vision.  

En fælles vision giver et fælles pejlemærke for både skolens medarbejdere, ledelse og forældre at 

arbejde hen imod. Skolebestyrelsen bliver forældrenes stemme ind visionens arbejde. 

 

Mål med punktet: Skolebestyrelsen drøfter og afklarer hvordan de gerne vil inddrages fremover 

samt kommer med indspark til en fælles vision. 

 

Skolebestyrelsen er kommet med indspark til visionsprocessen. 

 

 

8. Opfølgning på økonomi og prisstigninger 

Skolebestyrelsen skal beslutte hvilke tiltag der kan gøres for at få distriktets driftsbudget til at 

balancere. Ledelsen vil gennemgå budgettet og uddybe hvilke udgifter, der lægger bag tallene. Se 

bilag 1.  
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Målet med punktet: At skolebestyrelsen aftaler de overordnede rammer for distriktets 

driftsøkonomi og hvor der fremover besluttes hvordan midlerne bruges bedst muligt. 

 

Skolebestyrelsen drøfter, hvor i budgettet vi kan finde nødvendige besparelser.  

Skolebestyrelsen er meget opmærksomme på, hvilke konsekvenser eventuelle besparelser vil få for 

kerneopgaven.  

Nødtvunget giver skolebestyrelsen Steen mandat til at udarbejde et budget, hvor skolefinansierede 

lejrskoler udgår, men hvor vi prioriterer bl.a. læringsmidler.  

 

Skolebestyrelsen vil afsøge muligheden for at søge midler (gennem fonde) til alligevel at 

gennemføre en eller anden form for lejrskole.  

 

 

9. Evt. 

   

 

Punkter til kommende møder: 

 

Der er planlagt møder det kommende år på følgende dage: 

 

Mandag den 10. oktober klokken 17.30 Dronninglund Skole 

Torsdag den 17. november klokken 17.30 Asaa Skole 

Tirsdag den 13. december klokken 17.30 Dronninglund Skole 

Mandag den 23. januar klokken 17.30 Asaa Skole 

Onsdag den 1. marts klokken 17.30  Dronninglund Skole 

Torsdag den 13. april klokken 17.30 Asaa Skole 

Tirsdag den 16. maj klokken 17.30 Asaa Skole 

Mandag den 12. juni klokken 17.30  Dronninglund Skole 

 

 

 

 

 

 

   


